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Nechybí všechny obvyklé rubriky,
jsou tam články našich dětí.

Možná, že si se zájmem přečtete, co se dělo na hukvaldském parkovišti a určitě
neopomeňte malý rozhovor o hukvaldském EXOTICU. Pokračujeme v historii

Rychaltic. Zařadili jsme články o činnosti tenistů, turistů, fotbalistů, hasičů.
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ÚÚÚÚ vvvv oooo dddd eeee mmmm
Letošní poslední číslo dostáváte před vánočními svátky, proto Hukvaldský občasník

začínáme jejich připomenutím. Při jeho sestavování jsme se snažili, aby toto číslo ales-
poň trochu přispělo k náladě těchto nejhezčích svátků v roce.

Nechybí však všechny obvyklé rubriky, do nichž jsme zařadili příspěvky, které také
trochu bilancují uplynulý rok. Jako vždy, jsou tam články našich dětí. Přinesli jsme
vám dva rozhovory na aktuální téma. Možná, že si se zájmem přečtete, co se dělo na
hukvaldském parkovišti v uplynulé turistické sezóně a určitě neopomeňte malý rozho-
vor o hukvaldském EXOTICU. Pokračujeme v historii Rychaltic.

Redakční rada doznala změny. Namísto paní Mgr. Broni Hyklové se členkou stala
Radka Březinová.

Děkujeme všem přispěvatelům, a doufáme, že Hukvaldskému občasníku zachovají
svou přízeň. Velmi rádi jsme zařazovali příspěvky našich dětí, a to nejen pro zajímavé
myšlenky v nich vyjádřené, ale také pro potěchu rodičů, prarodičů a všech, kdo mají
děti rádi. Děkujeme také za půvabné dětské kresbičky, které svědčí o tom, že naše děti
umí. I zde jsme přesvědčeni, že naše spolupráce bude pokračovat. Se stejnou chutí jsme
zařazovali články o činnosti tenistů, turistů, fotbalistů, hasičů. Také informace o kul-
turních akcích byly potěšující a pro naše čtenáře jistě zajímavé.

Děkujeme Mistru Antonínu Kročovi za jeho kresby na titulní stránky. Také všem, kdo
pořídili a nám poskytli fotografie pro zpestření občasníku. Náš dík patří i funkcioná-
řům a pracovnicím obecního úřadu a v neposlední řadě prodavačkám v našich obcho-
dech i jejich majitelům za pomoc při distribuci Hukvaldského občasníku. Za spolu-
práci děkujeme i tiskárně Beatris.

Našim čtenářům i všem lidem přejeme prožití Vánoc v klidu a spokojenosti a do no-
vého roku 2006 pevné zdraví, spokojenost, úspěchy, hodně lásky a porozumění.

Redakce

PF 2006
Vážení a milí spoluobčané,
opět uplynul jeden rok a já k vám prostřednic-

tvím Hukvaldského občasníku přicházím s podě-
kováním za celoroční spolupráci a podporu. Pro-
žijte klidné, šťastné a spokojené Vánoce v rodin-
ném kruhu i s přáteli. Do nadcházejícího roku
2006 vám přeji především pevné zdraví, také
osobní i pracovní úspěchy a splnění všech vašich
přání. Petr Sobotík, starosta



Zvířata předstupovala před anděla jedno
po druhém a vychvalovala své největší
přednosti. Marně. Andělovi se nezamlouva-
lo ani jedno z nich. Ale všiml si osla a vola.
Pracovali na poli u vesničana, který bydlel
poblíž betlémské stáje. 

Anděl na ně zavolal: „A co můžete nabíd-
nout vy?“ „Nic,“ odpověděl osel a sklopil
skromně dlouhé uši. „My jsme se nenaučili
ničemu — jenom pokoře a trpělivosti.
Všechno ostatní nám přinese jenom rány
holí.“ Vůl však nesměle namítl, aniž by
vzhlédl od země: „Ale čas od času bychom
mohli odhánět mouchy dlouhým ocasem.“
Konečně se anděl spokojeně usmál: „Právě
vás jsem potřeboval!“

(Obojí povídání jsme vybrali z knihy „Vá-
noční příběhy pro potěchu duše“ Bruno Fer-
rera“)

Redakce

Jak kdysi slavili
Vánoce Romové

(Převzato z internetových stránek)
Vzhledem k tomu, že jsou Vánoce svát-

kem náboženským, slaví Romové na celém
světě Vánoce podle toho, k jakému nábo-
ženství se hlásí. Vánoce jsou hlavním svát-
kem pro katolíky a protestanty, zatímco
pravoslavní křesťané kladou větší důraz na
oslavy Velkonoc nebo Nového roku. 

Čeští a slovenští Romové nazývají Vánoce
Karačoňa nebo Karačoň a v jejich oslavách
se prolínají prvky převzaté od majoritních
společností s vlastními romskými tradice-
mi, v nichž se i po mnoha staletích odráží
jejich indický původ. Mezi tyto tradice,
které romské Vánoce odlišují od Vánoc čes-
kých, patří odpuštění a usmíření a vzpomí-
nání na zesnulé příbuzné.

Odpuštění a usmíření je pro Romy velmi
důležité, neboť v dobách, kdy byli Romové
zcela izolovanou skupinou, museli být mezi
sebou velmi solidární. Na romské komuni-
tě, ve které žili, byli zcela závislí, a proto
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A vědí to vůbec lidé?
Kdysi dávno svolala zvířata sněm. Liška

se zeptala veverky: „Co pro tebe znamenají
Vánoce?“ Veverka odpověděla: „Pro mne
Vánoce znamenají krásný stromeček ozdo-
bený spoustou svíček a cukrovím, které
mám tak ráda.“ Slyšet se dala také straka:
„Podle mne jsou o Vánocích nejdůležitější
krásné a zářící šperky. O Vánocích se má
všechno jen třpytit.“ Pozadu nechtěl zůstat
ani vůl: „Vánoce dělá Vánocemi teprve
šampaňské. Já bych ho vypil klidně dvě
lahve!“ A osel, který to už nevydržel, se
rychle zmocnil slova: „Vole, zbláznil ses?
Vždyť na Vánocích je nejdůležitější Ježíšek.
Copak jsi na to zapomněl?“ Vůl se zastyděl,
sklopil velkou hlavu a zabučel: „A vědí to
vůbec lidé?“

Co se andělovi nelíbilo
aneb Proč byl u jesliček
oslík s volečkem

Zatímco Josef s Marií putovali do Betlé-
ma, jeden z andělů svolal všechna zvířata,
aby mezi nimi vybral ta nejvhodnější, která
budou v chlévě pomáhat Svaté rodině. 

Jako první se samozřejmě hlásil lev: „Jen
král je hoden sloužit Králi světa,“ zavrčel.
,,Já se postavím ke vchodu a každého, kdo
by se chtěl k Ježíškovi jen přiblížit, roz-
trhám!“ ,,Jsi příliš hrubý,“ odmítl ho anděl. 

Andělovi se k nohám ihned začala lísat
liška. Vychytrale ho s nevinným pohledem
přesvědčovala: „Nejvhodnější jsem přece
já. Každého rána pro Božího syna ukradnu
nejlepší med a mléko. A Marie s Josefem se
se mnou také budou mít dobře. Každý den
jim přinesu mlaďoučkou slepici.“ „Ty jsi
příliš nepoctivá,“ namítl anděl. 

Po těch slovech před andělem roztáhl
svůj nádherný ocas páv. Zamával mu peřím
duhových barev před očima a prohlásil: „Se
mnou se i obyčejná stáj změní v královský
palác, který by jim záviděl i Šalomoun!“ „Ty
jsi zase moc pyšný,“ mínil anděl. 

VVVVáááánnnnoooocccceeee
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spolu nemohli žít v nesvárech. Vánoční čas
proto využívali Romové k tomu, aby se vzta-
hy mezi lidmi v komunitě či rodině ještě
více posílily. Tento zvyk dosvědčují i ustále-
né obraty, které se k vánočním oslavám ne-
odmyslitelně váží. Romové, ať byli sebevíce
znesváření, o Vánocích se usmiřují a od-
pouštějí si.

Vánoční vzpomínání na zesnulé a příbuz-
né souvisí s vírou Romů, že duše člověka
přesahuje a existuje i po odchodu těla na
onen svět. Duchům mrtvých předků Romo-
vé říkají „mule“ a Romové se snaží být
s nimi zadobře, neboť „mulové“ mohou
i škodit. O Vánocích si duchy Romové usmi-
řují tím, že jim dávají na okno nebo do
koutů pokoje jídlo, aby je nechodili strašit.
O zesnulých si v době Vánoc povídají.

V době adventu se Romové připravovali
na nadcházející vánoční svátky — uklízeli,
ženy bílily stěny a úklid celého domu ukon-
čily úpravou podlahy. Protože neměli dře-
věnou podlahu, potírali ji žlutým jílem.
Během adventu Romové také sháněli do-
statek jídla na vánoční svátky, což byl
důvod, proč na romské děti na Vánoce tak
těšily — konečně se mohly jednou za rok
dosytosti najíst. Romští hudební nacvičo-
vali, co budou hrát sedlákům o Štědrém ve-
čeru pod okny a romští chlapci se učili vin-
šovat.

Pro Štědrý den se používá v romštině
slovo Veľija nebo Viľija. Romové se v tento
den stejně jako gádžové postili. Přísnost
půstu však byla různá. V některých rom-
ských rodinách se nejedlo maso jen do ve-
čeře, v jiných se jedly jen pečené brambory
po celý den. Štědrovečerní večeři připravo-
vala vždy matka, které pomáhaly dcery.
Zdobení stromečku měli zase na starosti sy-
nové. Ti také chodili sedláky prosit o slámu,
kterou potom rozložili na podlaze, aby
místnost připomínala jesličky, kde se naro-
dil Ježíšek. Před večeří měl otec nebo nej-
starší člen rodiny proslov, pak pronesl pří-
pitek a požehnání a vzpomínalo se na zem-
řelé, kterým zapálili svíčky a dali jídlo od
každého chodu na misky, které položili do
kouta nebo na okno.

Den po Štědrém večeru nastalo vánoční
hodování, při kterém se Romové scházeli.
Jedli i masitá jídla. Při společných hosti-
nách si opět přáli štěstí a zpívali staré rom-
ské písně. I dnes se o Vánocíh scházejí
a přejí si Bachtaľi Karačoňa — (šťastné Vá-
noce).

Vánoce plné štěstí, lásky, pokoje
a v novém roce 2006 mnoho zdraví a ús-
pěchů všem našim občanům přeje

MS ODS Hukvaldy

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee

Přehled přijatých
usnesení
z 15. zasedání
zastupitelstva obce
Hukvaldy
dne 15. 11. 2005 

15/218 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program jednání 15. zasedání za-
stupitelstva obce Hukvaldy v tomto znění:
11. Kontrola usnesení. 
12. Zpráva o činnosti rady obce Hukvaldy. 
13. Přijetí a prodeje nemovitostí majetku

obce Hukvaldy. 
14. Ukončení členství ve Sdružení obec-

ních televizí. 
15. Smlouvy o poskytnutí dotací z rozpočtu

obce Hukvaldy. 
16. Obecně závazná vyhláška obce Hu-

kvaldy č. 1/2005 o místních poplatcích
(sazba poplatku za svoz odpadu na rok
2006). 

17. Plnění rozpočtu obce Hukvaldy k 31. 10.
2005. 
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18. Rozpočtové opatření č. 3/2005. 
19. Rozpočtové provizorium na rok 2006. 
10. Zápis z jednání kontrolního výboru. 
11. Různé — zpráva o hospodaření v obec-

ním lese 
— zpráva o nedoplatcích na

místních poplatcích v roce
2005

— zpráva o investiční činnosti
v obci.

12. Diskuse 10:0:3
15/219 Zastupitelstvo obce Hukvaldy

bere na vědomí zprávu rady obce Hukvaldy
— Vyhodnocení činností komisí rady obce
Hukvaldy za I/II. roku 2005. 9:0:4

15/220 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Zprávu o činnosti rady
obce Hukvaldy za uplynulé období od
18. 8. 2005 do 15. 11. 2005. 13:0:1

15/221 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
souhlasí s převodem pozemků parc. č.
709/1 o výměře 1775 m2 trvalý travnatý po-
rost a parc. č. 709/3 o výměře 604 m2 — tr-
valý travnatý porost, oba pozemky na k. ú.
Rychaltice z Pozemkového fondu České re-
publiky na Obec Hukvaldy. 14:0:0

15/222 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje pozemku parc. č.
505/1 o výměře 515 m2 na k. ú. Sklenov.
14:0:0

15/223 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje části pozemku
parc. č. 571 na k. ú. Sklenov. 14:0:0

15/224 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje ukončení členství ve Sdružení
obecních televizí k 31. 12. 2005. 11:0:3

15/225 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace mezi Obcí Hukvaldy
a Římskokatolickou farností Rychaltice ve
výši 40 000 Kč na opravu chodníku přes far-
skou zahradu ke hřbitovu. 11:0:3

15/226 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí
neinvestiční dotace mezi Obcí Hukvaldy
a TJ Sokol Hukvaldy ve výši 40 000 Kč na
provozní výdaje — na činnost TJ Sokol Hu-
kvaldy. 13:0:1

15/227 Starostu obce zmocňuje podpi-
sem smluv dle bodu 15/225 a 15/226. 13:0:1

15/228 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce
Hukvaldy č. 1/2005 o místních poplatcích,
kterou se mění a doplňují obecně závazné
vyhlášky č. 2/2003 ze dne 11. 12. 2003
a 2/2004 ze dne 23. 9. 2004. 14:0:0

15/229 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí plnění rozpočtu obce Hu-
kvaldy k 31. 10. 2005. 10:0:4

15/230 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2005.
Rozpočet obce Hukvaldy činí na straně pří-
jmu 19 460 300 Kč a na straně výdajů 21 360
300 Kč, financování (přebytek hospodaření
z minulých let) 3 100 000 Kč. 10:0:4

15/231 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje rozpočtové provizorium na rok
2006. Čerpání neinvestičních výdajů se sta-
noví ve výši 1/12 tj. 1852 tis. měsíčně před-
pokládaných výdajů roku 2006. 13:0:1

15/232 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zápis kontrolního výboru
o výběru místního poplatku ze psů a výbě-
ru místního poplatku za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění,
využívání a odstraňování komunálních od-
padů v obci Hukvaldy za období 2002—
2005. 14:0:0

15/233 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá obecnímu úřadu zajistit zaslání pla-
tebního výměru všem dlužníkům za komu-
nální odpad a využít všech zákonných mož-
ností při výběru inkasa tohoto poplatku.
T: 15. 12. 2005 14:0:0

15/234 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o hospodaření
v obecním lese ke dni 15. 11. 2005. 8:6:1

15/235 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o nedoplatcích na
místních poplatcích (svoz a likvidace odpa-
du) v roce 2005. 15:0:0

15/236 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o investiční činnos-
ti v obci za uplynulé období od 18. 8. 2005
do 15. 11. 2005. 15:0:0

Projednáno bez přijatého usnesení:
— Zastupitelstvo obce Hukvaldy ukládá

radě obce Hukvaldy znovu se zabývat
ustanovením sociální komise. 3:0:10
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— Zastupitelstvo obce Hukvaldy ukládá

starostovi obce přizvat na jednání zastu-
pitelstva obce Hukvaldy právníka Mgr.
Szkanderu, který by připravil a přednesl
zprávu o činnosti v oblasti právního po-
radenství pro občany obce Hukvaldy.
6:3:6

— Zastupitelstvo obce Hukvaldy ukládá
obecnímu úřadu založit a udržovat evi-
denci poradenské činnosti právníka pro
občany dle přiloženého návrhu (pořa-
dové číslo, datum, jméno klienta, délka
jednání předmět jednání — zákon, §).
4:6:5

V Hukvaldech 23. 11. 2005
Ing. Ladislav Foldyna Petr Sobotík 
místostarosta starosta

Zpráva o stavu
obecního lesa
ke konci roku 2005

Stav lesa je ze strany obce průběžně sle-
dován v součinnosti s odborným lesním
hospodářem, jak ukládá zákon 289/1995
Sb. (lesní zákon). Z poznatků kontrolní po-
chůzky konané dne 8. 11. 2005 vyvstaly
konkrétní úkoly, které obec zajišťuje, a jsou
rámcově stanoveny činnosti v obecním lese
na rok 2006. 

Přítomni: ing. Ladislav Foldyna, místo-
starosta obce a
ing. Dušan Vyvial, pověřený
odborný lesní hospodář.

Jednalo se o kontrolní pochůzku ke zjiš-
tění stavu lesních porostů a plnění pěsteb-
ních a těžebních prací podle plánu lesní
činnosti v r. 2005.

Bylo zjištěno:
V por. sk 604 Dj11 (nad lomem) byla na-

hodilá těžba zpracována a vyklizená. Ná-
sledně se objevila nová skupinka 5 smrků
(cca 8 m3), jevící známky napadení kůrovci
(dosud koruna stromů s jehličím, avšak
kůra s požerky kůrovce z kmenů odpadává).

Stromy byly vyznačeny k těžbě zelenými
tečkami, těžba byla projednána telefonicky
s panem Muchou, spolu s těžbou poblíž
v por. sk 604 Dj7 (nad lomem u krmelce).
Tam bylo započato s těžbou souší a kůrov-
cového dříví, objem těžby zde odhadnut na
30 m3. V por. sk 606 Ae11b na okraji holiny
v pruhu podél mlaziny 606A1a nalezeny
v buřeni výřezy SM, JD a DB v objemu cca
7 m3. Holina není v horní části vyklizená od
klestu, zde plánovaná úmyslná mýtní těžba
na r. 2005 není dokončena v objemu min.
50 m3. V por. sk 606 Ae11b na holině z těžby
podél chat není na větší části plochy prove-
den úklid klestu (zbytky bukových větví —
nehroubí, neužitkové), klest je prorostlý
buření, převážně ostružiníkem. Podle před-
pokladu se projevilo bohaté přirozené
zmlazení buku a javoru klenu, které je akut-
ně ohroženo poškozením v důsledku okusu
zvěří. V době těžby byly ponechány skupin-
ky keřů a netvárných mladých javorů, které
je jeví hospodářsky jako neperspektivní.
V por. sk. 604 Dd10 (nad Klosičkou, za po-
tokem) není dosud proveden úklid klestu
po těžbě a nejsou přiblíženy 4 smrkové vý-
řezy. V por. sk. 604 Dd11, který navazuje na
604 Dd10 je holina uklizena, připravena na
jarní zalesnění. Změřená celková holina
v obou por.sk činí 0,85 ha (holiny spolu
tvoří souvislou plochu). V por. sk. 604 Ca8
(Krnalovice, Opěla) je holina z těžby o vý-
měře 0,42 ha připravená k zalesnění po vy-
sekání křovin,je oplocená drátěným pleti-
vem na dřevěných sloupcích.
Opatření: 1. Zpracovat nahodilé těžby

v por. sk. 604 D j11 a 604 Dj7
T: 30. 11. 2005

2. Přiblížit na skládku dřevní
hmotu nalezenou v por. sk.
606 Ae11b T: 30. 11. 2005

3. V tomtéž porostu provést
těžbu, následné přiblížení
dřeva a úklid holiny T: 31. 3.
2006 

4. V por. sk. 606 Ae11b podél
chat provést výsek netvár-
ných listnáčů a keřů, hrubší
klest rozřezat na drobnější
části a ponechat ležet na ze-
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mi. Přirozenou obnovu buku
a klenu ochránit nátěrem
(Aversol) proti okusu zvěří.
T: 30. 11. 2005

5. V por. sk. 604 Dd10 zajistit
přiblížení a odvoz ponecha-
ného dříví, vč. úklidu klestu.
T: 30. 11. 2005

6. V por. sk. 604 Ca8 provést na
jaře 2006 výřez drobných keřů
a buřeně T: 31. 3. 2006

7. Pro ochranu lesa proti pře-
množení kůrovců v r. 2006
zajistit nákup feromonových
lapačů v počtu 5 ks a 10 náv-
nad na lýkožrouta smrkového
T: 31. 3. 2006

V roce 2006 bude prioritou hospodaření
v obecním lese pěstební činnost (zalesnění
holin, ochrana kultur, zhotovení oplocení,
provedení prořezávek, průběžné monitoro-
vání porostů napadených kůrovci, instalace
lapačů na kůrovce a dotěžení zbytků úmysl-
né těžby nad chatovištěm).

Na většinu úkonů v pěstební činnosti
bude po realizaci prací poskytnuta dotace.

Ing. Ladislav Foldyna, místostarosta
Ing. Dušan Vyvial, odborný lesní hospodář

Ukončení vysílání
TV Local
v Obci Hukvaldy

Na 12. zasedání OZ dne 24. února 2005
bylo rozhodnuto o ukončení vysílání tele-
vizního vysílání TV LOCAL (vzduchem),
a to ke dni 31. 12. 2005.

Důvodem ukončení vysílání signálu
vzduchem je zastaralá technologie, časově
omezené vysílání (tři hodiny denně),
změna kvality příjmu signálu vlivem poča-
sí, nedostupnost signálu ve všech částech
obce, nutná nákladná rekonstrukce celého
vysílacího systému. Od 1. 1. 2006 bude
možno přijímat vysílání informačního ka-

nálu obecní televize a mnoha dalších tele-
vizních kanálů prostřednictvím systému
OIIS.

Obecní integrovaný informační systém,
dále je OIIS

V roce 2003 bylo rozhodnutím zastupitel-
stva obce započato s výstavbou OIIS.

Tento multifunkční informační systém
umožňuje přenos mnoha televizních pro-
gramů včetně digitálních. Systém je scho-
pen zajistit přenos digitální televize, a proto
nebude v budoucnu nutno v domácnos-
tech instalovat konvertory pro převod digi-
tálních signálů na analogové — tzv. set-top-
boxy.

Kabelového rozvodu OIIS využívá rovněž
obousměrný vysokorychlostní internet,
který obsahuje: 
— internetovou komunikaci mezi ISP

uzlem a uživateli,
— vytvoření vnitřních nebo vnějších — ve-

řejných IP adres,
— e-mailové schránky pro uživatele,
— venkovní a vnitřní internetové kiosky,
— přístup na internet v IC Hukvaldy, 
— informační centrum (MISYS — prohlí-

žeč katastru nemovitostí), 
— infokanál (sledování videotextu, teletex-

tu a videosekvencí),
— obecní rozhlas (spuštění rozhlasu přes

mobil. telefon) 
propojení systému s hasičským záchran-
ným systémem (HZS) a systémem včas-
ného varování obyvatelstva VVO)

OIIS umožňuje příjem televizního signá-
lu a internetu ve všech částech naší obce,
systém „MISYS“ umístěný v IC na Hukval-
dech umožňuje prohlížet:
— katastr nemovitostí,
— územně plánovací dokumentaci,
— skutečný stav území,
— kartografické podklady,
— pasport komunikací a mostů,
— pasport nemovitého majetku,
— pasport zeleně

Systém OIIS dále nabízí další možnosti
využití, například: 
— telefonie (možnost šíření telefonních

hovorů po síti Internet)
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— zavedení kamerového systému (ostra-

hy objektů, videokonference a jiné)

Současný stav připojení občanů obce do
OIIS

Počet žadatelů o připojení na KT a inter-
net v současné době narůstá.

Ke konci měsíce listopadu bylo připojeno
na kabelovou televizi celkem 158 účastní-
ků, což je 35 % z celkového počtu domác-
ností. Ke stejnému termínu bylo připojeno
do sítě internet 101 účastníků, což je 22 %
z celkového počtu domácností. Poskytova-
telem internetového připojení je firma Mi-
ramo. Kapacita připojení je průběžně navy-
šována podle potřeb a počtu připojených
účastníků. 

Rada obce Hukvaldy

Investiční činnost
a údržba obecního
majetku

Naše občany jistě bude na úseku investič-
ní činnosti zajímat postup při výstavbě
chodníku pro pěší v Dolním Sklenově. Po
předání staveniště zhotoviteli (Lesostavby
F–M) a vytýčení technických sítí, započala
vlastní stavba chodníku návozem zeminy
úseku p. Vyvial — sklenovský most a výko-
povými pracemi v úseku p. Panáč — p. Vy-
vial. Zde bylo nutné vybudovat základy
opěrné zdi oplocení. Délka rozestavěného
chodníku činí cca 200 m. 

V Rychalticích došlo na stavbě „Autobu-
sová zastávka Dvorský most“ k sejmutí or-
nice, navezení podkladní zeminy a její udu-
sání. Další stavební práce přerušilo špatné
počasí, proto stavební činnost bude pokra-
čovat na jaře příštího roku. Jelikož se jedná
o liniovou stavbu a práce jsou omezeny po-
časím a povolením ze strany Správy silnic,
byl proto termín výstavby prodloužen do
30. 6. 2006.

Stavba vodovodu Podlesí —
Podhoří je již kompletně dokon-
čena a dne 16. 12. 2005 zkolaudo-
vána. V měsíci lednu 2006 se
uskuteční závěrečné vyúčtování
stavby, následně bude vodo-
vodní řád smluvně převeden
do užívání vodáren a ty
uzavřou smlouvy o připo-
jení s jednotlivými odběrateli.

V měsíci listopadu (15. 11. 2005) byla dle
uzavřené smlouvy se zhotovitelem dokon-
čena oprava hasičské zbrojnice na Hukval-
dech. Provedly se opravy krovu, opravy
podlah, zateplení stěn, stropů a injektáž
venkovního hrázděného zdiva. 

Na úseku úržby byla dokončena oprava
přístavku (WC) a dřevníku u bývalé školy
Mládeže v Rychalticích, provedena výměna
okapů na márnici na Hukvaldech. Opraveny
byly poškozené kamenné pilíře betonové
lávky v Rychalticích, opraveno vyústění ka-
nalizace povrchových vod u kříže v Rychalti-
cích, provedena oprava poškozeného levé-
ho břehu Mlýnského náhonu u p. Rožnov-
ského v Dolním Sklenově. Posledně tři jme-
nované akce provedla Lesostavby F–M.

Jak jsem již informoval v minulých čís-
lech občasníku, ve dnech 20. 9. a 13. 10.
2005 provedla Česká inspekce životního
prostředí Ostrava v naší obci kontrolu vy-
pouštění odpadních vod. Provedl se moni-
toring všech odpadních výustí do mlýnské-
ho náhonu a toku řeky Ondřejnice. Těchto
devět větších výustí bylo následně zdoku-
mentováno, provedla se bilance množství
a znečištění odpadních vod a jejich násled-
ný rozbor. V současné době se zpracovává
odborný posudek, jehož předmětem bude
zejména výpočet skutečně vypouštěného
znečištění prostřednictvím kanalizací do
povrchových toků. Na základě odborného
posudku obec požádá vodoprávní úřad
o povolení k vypouštění odpadních vod do
vodních toků.

Blíží se Vánoce, svátky míru a pokoje,
a konec roku 2005. Chci popřát všem našim
občanům hodně zdraví, spokojenosti i tro-
šku vzájemné lidské tolerance. 

Ladislav Foldyna, místostarosta 
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Zeptali jsme se 
V letošním roce začalo platit ustanovení

o výměně dříve vydaných občanských prů-
kazů. Zajímalo nás, jak se to projevilo
v počtu podaných žádostí. Od ledna do 30.
listopadu, tento den byl posledním pro po-
dání žádosti, požádalo o výměnu občan-
ských průkazů 416 občanů. Oproti roku
2004, kdy bylo těchto žádostí podáno 244,
je to nárůst o 70 %. Všechny žádosti o vý-
měnu nemusely týkat občanských průkazů
starých, ke změně došlo i z důvodu přistě-
hování, změny stavu (oženění, provdání,
ovdovění.), ztráty atd. Na zdejším obecním
úřadě si občané mohou podat také žádost
o vydání cestovního dokladu. Těchto žádo-
stí bylo podáno 238, oproti loňskému roku
je to zvýšení o 90 %.

Na matrice jsme se zeptali, kolik bylo
v naší obci uzavřeno sňatků. Do konce li-
stopadu to bylo 66 svatebních obřadů,
z toho 9 církevních (i o těchto vydá náš
matriční úřad doklad). Na hukvaldském
hradě si přálo mít svatební obřad 39 dvojic.
V roce 2004 bylo uzavřeno 41 sňatků. 

Naše obec má dva hřbitovy. Na hukvald-
ském hřbitově je k dnešnímu datu evidová-
no 380 hrobových míst a 45 míst v urnovém
háji. Rychaltický hřbitov je větší. Tam je 569
hrobových míst a 50 míst urnových.

O Ondřejské pouti bylo na
Podzámčí stánků až dost.
Prodávalo se v nich ledacos,
od vařonky, bramborových
placků, přes perníčky a jiné
sladkosti po suvenýry, hračky
i oblečení. Prodejce i ná-
vštěvníky neodradilo deštivé
počasí, i když jich asi nebylo
tolik jako vloni nebo předlo-
ni. Poptali jsme se na počet
stánků i na to, kolik obec vy-
brala na poplatku za užívání
veřejného prostranství. Stán-
ků bylo 115 a pracovnice
obecního úřadu vybraly na

poplatku 21 550 Kč. Region Frýdecko–Mís-
tecko v úterý po pouti přinesl článek o sko-
řápkářích, kteří lákali důvěřivé lidi na pod-
vodnou hru.

Tradiční setkání o Silvestrovské noci
u oborní brány bude přesně o půlnoci.
Bude přípitek i petardy a světlice. 

Uživatelé internetu si mohou nalistovat
na www stránkách naší obce kterékoliv
číslo Hukvaldského občasníku od roku
1999 až do čísla 4/2005. V menu stránek se
rozkliknutím rubriky Občasník objeví ar-
chiv čísel. Občasník je uveden v pdf a v ta-
kové podobě jako tištěný, včetně fotografií.
Mimoto se můžete podívat, jaké zpravoda-
je vydávají v jiných obcích. 

Redakce
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Vánoční přání
U příležitosti blížících se svátků klidu,

pohody a lásky přejeme všem dobrým
lidem této obce zdraví, štěstí a v roce 2006
hodně osobních i pracovních úspěchů.

Zaměstnanci Základní školy
a Mateřské školy Leoše Janáčka Hukvaldy

Úsměvy z lavic
Jak se pozná zamilovaný člověk? (téma

v rodinné výchově)
— většinou se to pozná hned, protože se

pohybuje stále ve tvé blízkosti a mluví
jinak,

— pozoruje svůj objekt zamilovanosti,
brání jej,

— je usměvavá, pořád se červená,
— je větším optimistou,
— změní nenápadně svou vizáž,
— někdy je milý, jindy naprosto otravný,
— začne se holit,
— nemluví sprostě,
— je úplně mimo, úplně se vznáší,
— nedává pozor,
— nechce, aby to na něm poznal

(vybráno z anonymní ankety)

Den Země — poznávání hub: 
— Jak se jmenuje ta houba, co roste na

stromě? „KOLOŠ“
— „Všechny houby jsem poznala, jen

toho TCHOŘE jsem zapomněla“ (šlo
o choroše). Žáci ZŠ

V 1. třídě: Znáte nějaké jiné auto než ná-
kladní a osobní? Žák: „Meluzína“, učitelka:
„myslíš limuzína?“ Žák: „Jo, já si to pletu“.

Na bazénu: „Paní učitelko, já jsem zapo-
mněla plavat“ (hlásí žákyně, která přišla po
nemoci do školy).

Perličky: 
Žáby mají mozek po celém těle. Lesní

stromy jsou smrk, jedle, borovice, jalovice.
Dvě nohy má… slepiče. Mláďátko berana
a ovce je ovčátko. Smrk je alergický na
smog. Upálili Jana Husu. Letuch je letuška,
která je chlap.

Můj dům
(co napsaly žákyně 2. ročníku)
Bydlím na vesnici spolu se svými rodiči.

K domu se přistavena stodola a stáj. Ve stáji
stojí nádherní koně. Náš dům má oranžo-
vou stáj, růžovou střechu s červenou stře-
chou.

Kateřina Nevludová

Bydlím v červenorůžovém domu. Ven se
dívám třemi okny. Do domu vcházím hně-
dými dveřmi. Naše střecha je hnědá. Naše
dveře, když se otevírají, moc vržou.

Petra Laníková

Koncert
Dne 17. 11. 2005 se uskutečnil v sále Zá-

kladní školy na Hukvaldech koncert slavné-
ho klavíristy Martina Kasíka z Frenštátu
pod Radhoštěm. Koncert se konal na oslavu
25. výročí naší školy a zároveň na pokřtění
našeho nového koncertního křídla. Před
koncertem jsme se od pana Kasíka dovědě-
li něco o jeho hraní. Martin Kasík hraje už
od tří let. Za svůj životní úspěch vítězství
v soutěži Pražského jara a koncert Artist,
kterým se stal známým. 

Koncertu se zúčastnili žáci naší školy.
K nahlédnutí byly kroniky školy a fotogra-
fie.



55Hukvaldsk˘ obãasník 13

Akce ve společenském sále Základní školy
a Mateřské školy Leoše Janáčka Hukvaldy
Prosinec
Datum Název akce Zodpovědné osoby
12. 12. Mikulášská nadílka pro děti Vladimíra Nevludová

z mateřské školy
13. 12. Mikulášský večírek ASPV TJ Sokol Světlana Kornetová

Hukvaldy
19. 12. Mikulášská diskotéka pro žáky školy Alena Lévová, Jiří Matula
17. 12. Akce soukromé firmy z Bašky ředitel firmy, Alena Lévová
21. 12. v 16.00 hod. Vánoční akademie žáků ZŠ LJ Hukvaldy, Alena Lévová

posezení s bývalými pracovníky školy
27. 12. v 16.30 hod. Vánoční koncert Aleš Písařovic, Alena Lévová

Irena Magnusková, Petr Strakoš
31. 12. v 19.00 hod. Silvestrovská veselice Lubomír Piskoř, V. Lanča

Leden

Datum Název akce Zodpovědné osoby
14. 11. Ples TJ Sokol Hukvaldy — fotbalisté Antonín Štefek
20. 11. Ples ODS Pavel Bernatský,

Iva Kornetová
27. 11. Školní ples Jiří Matula, Alena Lévová
28. 11. Karneval mateřské školy Vladimíra Nevludová,

SRPŠ MŠ

Únor

Datum Název akce Zodpovědné osoby
2. 12. Maškarní karneval 1.—4. roč. Jiří Matula, Alena Lévová

ZŠ LJ Hukvaldy
3. 12. Ples — Myslivecké sdružení Milan Koutný

Blatiny Škvařilka
7. 12. v 11.30 hod. Divadelní představení pro žáky školy — Alena Lévová

Renesanční vojenství
18. 12. Ples TJ Sokol Hukvaldy Miroslav Šplíchal
25. 12. Ples Hasiči Rychaltice Petr Domčík

Březen

Datum Název akce Zodpovědné osoby
10. 13. Ples Hasiči Hukvaldy Ladislav Strakoš,

Lukáš Strakoš

Další akce budou dodatečně zveřejňovány.
Mgr. Alena Lévová
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Vánoční koledování
Učitelé a žáci připravili na 21. prosince

v 16 hodin Vánoční koledování. V úvodu se
představí děti z Lašánku se svým vánočním
programem. Vystoupí i mažoretky, které už
slaví 5 let od založení souboru. Liščata pro
tuto příležitost nacvičila nové vystoupení
s tyčemi a pompony, Bystroušky ukáží své
umění v sólových skladbách. Závěr — zlatý
hřeb — bude průřez pětileté pilné práce.
Také všechny určitě potěší vystoupení pě-
veckého sboru Církevní školy sv. Anežky
České z Oder. A před zahájením programu
bude Vánoční jarmark, kde na návštěvníky
čekají krásné drobnosti, které budou zpří-
jemněním svátečního času. Bude možno
koupit zvonečky, ozdoby, obrázky pro potě-
šení nebo jako dárek.

Redakce

vá. Dětem ta „cesta svatých“ pomáhá po-
chopit, že být svatým to není nic těžkého.
Roráty končí 23. prosince.

Čtvrtý král
Panu Ježíši poklonili se tři mudrcové. Tak

říká tradice Církve. Myslíme, že byli tři, pro-
tože obětovali tři dary: zlato, kadidlo
a myrhu. Jedna legenda — zpracoval ji
Henri van Dyck — říká, že byl i čtvrtý král,
který také chtěl se poklonit Panu Ježíši.

Tato legenda vypráví o tom, že tři mudrci
měli být vlastně čtyři. Se známou trojicí měl
putovat ještě Artaban, mudrc z Tigwatan.
Artaban prodal všechen svůj majetek a na-
koupil za to dary, které chtěl dát Králi. Na-
koupil rubín, safír a perlu. Těmito dary
chtěl uctít Krále králů. A potom se vydal na
cestu. Vydal se na koni k místu, odkud se
měl na společnou pouť vydat s Kašparem,
Melicharem a Baltazarem. Čekalo na něj
deset dní cesty. Jenže kousek před cílem,
právě poslední den, nalezl umírajícího vy-
hnance. Byl to Žid a Artaban rozvažoval, co
má dělat. A nakonec se rozhodl, že se o něj
postará. Donesl mu vodu, dal mu všechno
své jídlo, a tak se stalo, že promeškal spo-
lečný odjezd svých tří kolegů. Na místě set-
kání našel jenom jejich vzkaz: „Nemohli
jsme již déle čekat, a tak jsme se vydali do
pouště.“ Artaban se musel rychle zbavit
koně a nakoupit velbloudy, aby se s nimi
mohl vypravit na cestu pouští. A to ho stálo
safír, který střežil jako dar pro Krále králů.
Jedinou výhodou pro něho bylo, že slyšel
slova umírajícího Žida, kterému pomohl, že
nemá hledat toho Krále králů v Jeruzalémě,
ale že se má narodit v Betlémě, jak je to ře-
čeno u proroka Micheáše.

A tak jel. Do Betléma dorazil o tři dny po-
zději než jeho kolegové. A matka malého
chlapce, která ho přijala, mu prozradila, že
mladá rodina, kterou hledá, odjela ve vel-
kém spěchu do Egypta. Vzápětí vtrhli do
Betléma Herodovi vojáci a začali zabíjet
všechny malé chlapce. Artaban, který stál
v domě, kde byl tento malý chlapec se svou
matkou, podplatil rubínem kapitána gardy
a zachránil tak před jistou smrtí synka této
ženy, která mu poradila, kde má dál hledat.
A pořád přemýšlel o tom, jestli to, co měl

ZZZZ    ffffaaaarrrrnnnnoooossssttttiiii

Legenda o čtvrtém
králi

Tato legenda není
spojena s Adventem.
Připomněl jsem ji však,
protože letošní téma
rorátů — přípravy na
Vánoce — je spojeno
se setkáním mládeže
v Kolíně nad Rýnem.

Téma zni: „Přišli
jsme se mu poklonit“,
a Papež Jan Pavel II. pozval mládež do Kolí-
na, protože tam v katedrále jsou ostatky tří
králů. Mládež přijela do Kolína poklonit se
Panu Ježíši stejně jako tři králové přišli do
Betléma přinést své dary. Během letošního
adventu „čtvrtý král“ představuje dětem na
rorátech různé svaté: dospělé, rodiče, děti,
duchovní i laiky. V té skupině jsou i naši ro-
dáci: Zdenka Schelingová a Anička Zelíko-
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nachystáno pro Krále králů… jestli měl dát
člověku to, co je určeno Bohu. Odjel do
Egypta, kde pátral po stopách rodiny z Bet-
léma. Dostal se až do Alexandrie. Tam ho
poučil jeden Žid, že podle proroka Izajáše
ten nově narozený Král bude mužem boles-
ti. Že jej nenajde mezi bohatými a mocný-
mi. Léta plynula. A Artaban stále hledal.
Navštěvoval utlačené, pronásledované, ne-
mocné, trpící a stále Jej nemohl najít. A tak
uplynulo 33 let.

Artaban, v té době vyčerpaný marným
hledáním, muž na konci svých sil s bílými
vlasy, se rozhodl, že ještě jednou půjde do
Jeruzaléma. Dávno už nevěděl, co by měl
dělat, jak vlastně ve svém životě dál. Proto-
že se mu cíl ztratil, a i když věděl, že celý
svůj život dělal den po dni to nejlepší, co
mohl, přesto cítil, že nenalezl to, za čím se
vydal na cestu. 

Ale tehdy mu něco říkalo, že tentokrát ne-
bude jeho cesta zbytečná. A když vstoupil
jednou branou do Jeruzaléma, cítil všude
takové zvláštní napětí. Kolemjdoucí mu ří-
kali: „Jdi na Golgotu, tam bude dneska po-
prava. Nějací dva zločinci a mezi nimi bude
popraven ještě nějaký nazaretský Ježíš,
který konal mezi lidmi mnoho dobrého.“
Artaban najednou vnitřním tušením věděl,
že je to On. Ježíš je ten, za kterým se vydal
před třiceti třemi lety. Hned si řekl: „Půjdu
a tu drahocennou perlu, co mám to nejcen-
nější, nabídnu za jeho život. To je vlastně to
jediné, co mi zbylo.“

Nedbal na stáří a na únavu, která ho su-
žovala, a spěchal na místo popravy. A v tu
chvíli kolem něj vedla skupina vojáků mla-
dou dívku, aby ji prodali do otroctví, a tak
splatili dluhy, které udělal její otec. A tato
dívka se na Artabana obrátila a se slzami
v očích ho prosila: „Zachraň mě!“ Artaban
se zamyslel, opět si řekl, jestli je to pokuše-
ní. A pak cítil, že je to stejné jako s tím umí-
rajícím vyhnancem, stejné jako s matkou
malého chlapce v Betlémě. Že jde i tento-
krát o skutek lásky, která má své kořeny
v Bohu. A tak vyňal dlouho opatrovanou
perlu, kterou střežil jako poslední poklad
pro Krále. A vložil ji do rukou té, která měla
být prodána jako otrokyně, aby se mohla
vykoupit. 

Když to udělal, nastalo veliké zemětřese-
ní a on věděl, že Ježíš Nazaretský umírá.
V duchu si s bolestí řekl: „Třicet tři let jsem
tě hledal, nikdy jsem nespatřil tvou tvář, ani
ti nemohl prokázat žádnou službu…“
A v tom uslyšel konejšivá slova. „Amen, pra-
vím ti, cokoli jsi udělal pro nejmenšího
z bratří a sester, mně jsi učinil.“ Artabanova
tvář se rozjasnila v takovém tichém údivu,
který vystřídala nesmírná vnitřní radost.
Věděl, že jeho cesta skončila, že jeho kleno-
ty byly přijaty. A tak i čtvrtý z mudrců nale-
zl svého Krále.

Dariusz Jedrejski

Pořad Bohoslužeb
24. 12. 2005 — Štědrý den
Hájov — 20.00 
Hukvaldy — 22.00
Rychaltice — 24.00

25. 12. 2005 — Slavnost
Narození Páně
Rychaltice — 17.30
Hukvaldy — 19.00
Hájov — 10.30

26. 12. 2005 — Slavnost sv. Štěpána 
Rychaltice — 17.30
Hukvaldy — 19.00
Hájov — 10.30

30. 12. 2005 — Svátek sv. Rodiny Ježíše,
Marie a Josefa
Hájov — 15.00 
Hukvaldy — 16.00
Rychaltice — 17.00

31. 12. 2005 — Poděkováni a prosba o Boží
pomoc do nového roku
Hájov — 15.00 
Hukvaldy — 16.00
Rychaltice — 17.00

1. 1. 2006 — Slavnost Matky Boží Panny
Marie
Rychaltice — 17.30
Hukvaldy — 19.00
Hájov — 10.30
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6. 1. 2006 — Slavnost Zjevení Páně
Hájov — 15.00 
Hukvaldy — 16.00
Rychaltice — 17.00

práce a stavba mu byla zadána. Na poděko-
vání, že přišel k majetku svou zručností
a přičinlivostí dal zbudovat v Řehůvce kříž.

Další zkazka vypráví o dávno již neexistu-
jícím obrázku, který stával u cesty na Pří-
bor. Já si ho pamatuji u odbočky do kateři-
nického lesa. To prý si rychaltický řezník
Březina zakoupil kutací právo a snažil se
pomocí pokusných výkopů najít uhlí. Kopal
na Hájově na „Kabátově roli“ a ve „Volného
padole“ (potoku). Sliboval přitom, že posta-
ví Panně Marii velký kostel jako poděkování
za štěstí, když se podaří uhlí najít a získat
bohatství. Prozatím dal alespoň postavit
„kapličku“ — obrázek na dřevěném sloup-
ku. Panna Maria na obrázku se prý dívala
směrem k jeho šachtě na „Kabátovém“ na
západním svahu hájovského vrchu. Nevím,
zda si ji já pamatuji na místě, kde byla pů-
vodně postavena. Pamětníci také vzpomí-
nají, že u obrázku se zastavovala procesí,
které se ubírala z Rychaltic na pouť do Pří-
bora. Obrázek vzal za své pravděpodobně
při opravě státní silnice v 60. letech 20. sto-
letí. 

Karla Klečková

Hospodaření
v obecních lesích
obce Hukvaldy

Předkládám občanům obce výsledky
hospodaření v obecním lese v číslech. Pod-
kladem byly schválené účetní uzávěrky
obce Hukvaldy za jednotlivé roky. Podkla-
dem pro celostátní průměry byly:

„Zprávy o stavu lesního hospodářství
ČR“, vydané MZE ČR v jednotlivých letech.

Po převzetí hospodaření 12. 7. 1993 měla
obec celkem 31,3884 ha lesa. Hospodařit se
začalo až počátkem roku 1994. Množství
prací po převzetí majetku bylo poměrně vy-
soké. Příčinou bylo, že Státní lesy po roce
1990 úmyslně zadržovaly těžební práce
tam, kde bylo jasné, že dojde k předání uží-
vání majetku původním vlastníkům. Než

MMMMiiii nnnn uuuu llll oooo ssss tttt
aaaa     pppp řřřř íííí tttt oooo mmmm nnnn oooo ssss tttt

Z historie Rychaltic
Na katastru Rychaltic

se nachází několik ka-
menných křížů. Někte-
ré z nich byly zbudová-
ny k připomenutí jakési
události nebo jako po-
děkování za milost, kte-
ré se zbudovateli nebo
jeho rodině dostalo.
Jiné postavili na svých
pozemcích sedláci a k těmto křížům se cho-
dilo v prosebných dnech prosit za příznivé
počasí a za úrodu. Nejstarším křížem na ry-
chaltickém katastru je kříž na obecním po-
zemku pod lesem. Byl postaven v roce 1765
za faráře Aloise Mandineze. Obec zbudova-
la v roce 1876 nákladem 205 zlatých kříž na-
proti Kološovi čp. 15 na místě, kde na lípě
visíval obrázek.

Pan učitel Tomančák ve své práci, o níž
jsem se zmiňovala v minulém čísle, vypráví
příběh o kříži v Řehůvce. Ten nechal v roce
1892 na „smolíkově roli“ namísto zchátralé-
ho dřevěného kříže postavit Jan Kubla z čp.
67. Tento rychaltický občan byl tesařským
polírem a jako mistr svého oboru byl znám
i ostravským stavitelům, pro které také pra-
coval. Zastupitelstvo města Moravské Os-
travy hledalo odborníka tesaře pro zhotove-
ní nového krovu na kostel a jistý stavitel
Jana Kublu doporučil. Ten měl předložit
návrh práce. Neuměl však číst ani psát,
natož kreslit plány. Dostavil se do jednání
zastupitelstva a před zraky zastupitelů
předvedl celý krov ze sirek. Přitom stanovil
i potřebné množství materiálu a postup
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byly schváleny potřebné předpisy a tyto se
uvedly do života a došlo technicky k pře-
dávkám majetku, uplynulo několik let.
V roce 1994 se tedy začalo hospodařit po
určité odmlce. 

Polesí Hukvaldy v roce 1989 obhospoda-
řovalo přibližně 9 600 ha lesa a zasahovalo
od Odry po okraj Frenštátu (sever — jih)
a od Frýdku–Místku po Štramberk (východ
— západ). Celková plocha katastru byla při-
bližně 16 000 ha. Celou tuto plochu spravo-
valo 10 TH pracovníků, 50 stálých a přibliž-
ně 150 sezonních zaměstnanců. To jen pro
srovnání.

Uvítal jsem možnost spravovat obecní
lesní majetky, poněvadž jsem to bral jako
otázku prestiže a také možnost pokračovat

alespoň na této malé ploše v tom, co mě ba-
vilo — tvořit les.

Od počátku měla obec snahu do hospo-
daření zasahovat — což je plné právo vlast-
níka. Pochopitelně často to byly laické po-
stoje, kde bylo nutno obtížně vysvětlovat
předpisy a pravidla hospodaření. A samo-
zřejmě vždy bylo nutno obhajovat výši příj-
mů a výdajů. Pro srovnání uvádím výsledky
hospodaření za jednotlivé roky. Během let
došlo k nárůstu plochy porostů o předávky
dalších drobných pozemků, zalesněním ze-
mědělské půdy v Krnalovicích (1,78 ha), ná-
kupem lesa 2004 (chatoviště asi 2 ha), čímž
plocha postupně narostla na dnešních při-
bližně 39 ha lesa. Ne všechny lesy mají plně
produkční kvalitu. Část jsou břehové poros-
ty, u nichž je produkční schopnost malá. 

rok obec Hukvaldy hospodářské výsledky vlastníků lesa Kč/ha
v tis. Kč obec celostátní průměr — lesy
příjmy výdaje HV Hukvaldy obecní státní soukrom

1994 510,3 289,8 220,5 6485 167 360 167
1995 391,4 417,9 -26,5 -736 148 293 588
1996 370,3 266,6 103,7 2880 223 77 405
1997 0,0 64,0 - 64,0 -1777 618 83 1330
1998 158,0 50,0 108,0 3000 572 551 510
1999 63,8 90,7 -26,9 -663 518 477 709
2000 45,0 10,3 34,7 963 568 409 552
2001 69,2 13,9 55,3 1536 517 414 868
2002 84,5 17,0 67,5 1875 406 406 953
2003 0,0 5,9 -5,9 -163 749 205 1254
2004 210,0 23,1 186,9 4792 674 356 678
2005 50,0 0,0 50,0 1282
součet 1952,5 1249,2 703,3 1622 469 330 728

Zveřejněná čísla v tabulce jsou včetně
příspěvků na hospodaření v lese. 

Sečteno a podtrženo je hospodaření
v obecním lese s dlouhodobého hlediska
vysoce nad celostátním průměrem a jeví se
i na tak malé ploše jako je pouze 39 ha jako
efektivní a vyrovnané. Veškeré emotivní
projevy na téma hospodaření v lese jsou
tedy bez racionálního podkladu a jsou zalo-
ženy na pocitech a dojmech bez bližšího
zkoumání faktů. 

Ing. Svatopluk Lév



Hukvaldsk˘ obãasník 1855

EXOTIC — sezónní
soukromá expozice
hmyzu

Líbí se vám motýli a brouci, ale mnoho
o nich nevíte či jste některé druhy neviděli
na vlastní oči? Zaujal vás svět hmyzu
a chcete se o něm něco více dozvědět?
Chcete prostě poznat hmyz v zajímavém
vyprávění, plném udivujících, ale pravdi-
vých skutečností? Navrhuji vám tedy shléd-
nout útulnou galerii EXOTIC na Hukval-
dech a poslechnout si zajímavý a poutavý
výklad od jejích majitelů manželů Javor-
ských, kteří se kompletaci sbírky věnují asi
25 let.

EXOTIC je jedinou obsáhlou sbírkou spo-
jenou s výkladem v České Republice, která
je určena nejširšímu okruhu zájemců, hlav-
ně školní mládeži v rámci výuky biologie.
Posluchač si současně může stanovit, kte-
rým směrem by měl být výklad orientován.
Ve sbírce můžete například shlédnout nej-
většího motýla světa, létající ještěrky z In-
donésie, svlečky sklípkanů, největšího hov-
nivála pocházejícího z Thajska, nejrychlej-
šího brouka světa ze Zimbabwe, langustu
a ostrorepa z Thajska, nebezpečného pa-
voukovce z Peru atd.

Při návštěvě této expozice mi poskytl pan
Javorský následující rozhovor:

Jak jste se ke své zálibě dostal?
Jako každý malý kluk jsem byl ovlivněn

láskou k přírodě. V mládí jsem choval
kavky, straky, sýčka, poštolky a později ve
venkovní voliéře několik druhů papoušků.

V současné době chováme s manželkou
v teráriích několik druhů sklípkanů rodu
Brachypelma původem z Jižní Ameriky
a škorpióny. Oba druhy jsou velmi milí
a přítulní. Sklípkani nám navíc dávají každý
rok svou svlečku — exuvii, která po vypre-
parování je k nerozeznání od své živé maji-
telky. V rámečku je z toho pak pavouček pro
štěstí.

Kolik kusů obsahuje vaše sbírka prepa-
rovaného hmyzu?

Nevím, nikdy jsem to nepočítal, nepova-
žuji to za podstatné. Nachází se zde pestrá
paleta hmyzu — motýli, brouci, cikády,
strašilky, pakobylky, kudlanky, prakticky
veškerý pro oko diváka lahodící hmyz z ce-
lého světa. 

Jak získáváte nové exempláře?
Většinou výměnným způsobem na bur-

zách, výstavách, korespondencí se speciali-
zovanými farmami na celém světě. Některé
exponáty jsme si vypěstovali z vajíčka sami
doma v housenkáriích.

Vím o vás, že vyrábíte a vystavujete jako
jediný v České Republice souboje brouků.
Jak dlouho trvá zhotovení takové kazety?

Poměrně dlouho, musí být na to chuť
a čas. Jelikož už jsem doma na částečném
invalidním důchodu, čas se obvykle najde.
Prakticky se preparuje na etapy. Každá ope-
race má svůj určitý čas tzv. vývojové stádi-
um. Musí to uzrát, zaschnout a pokračuje
se na druhý, třetí den. Samozřejmě konečný
dojem je umocněn umístěním do vhodné
prosklené kazety, opatřené mapkou výsky-
tu brouků a signací výrobce.

A jaký je postup?
Brouk se musí nejdříve pořádně očistit,

vybrat vnitřnosti a vyprat v chemických
sloučeninách, jako je např. Savo či Jar, aby
došlo k dokonalému odmaštění a dezinfek-
ci. Potom se musí vše dobře zafixovat, aby
výrobek vyjadřoval určitý životní moment
či vývojovou fázi.

Máte tady i různé vaše výrobky určené na
prodej. Můžete zákazníkům sehnat jaký-
koliv exemplář?

Sehnat se dá z říše hmyzu prakticky coko-
liv. Chce to čas a také někdy i kousek štěstí.
Buď se tento entomologický materiál dá se-
hnat na specializovaných burzách, anebo
se dají objednat na specializovaných far-
mách. Samozřejmě je i tento fakt omezen.
Nesmí se totiž jednat o některé chráněné
druhy, které jsou uvedeny na listině

MMMMaaaallllýýýý    rrrroooozzzzhhhhoooovvvvoooorrrr    nnnnaaaa    aaaakkkkttttuuuuáááállllnnnníííí    ttttéééémmmmaaaa
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C.I.T.E.S. V tomto případě totiž existují
zvláštní pravidla.

Jaký je váš vysněný exemplář, kterým
byste chtěl obohatit svou sbírku?

Je toho ještě hodně, v nejbližší době při-
bude Papilio arcturus z Číny, který je na
cestě. Později uvidíme.

Jaké máte se sbírkou plány do budoucna?
Jak jsem se již zmínil, sbírka je poměrně

obsáhlá a pestrá, ale k úplné dokonalosti je
třeba ještě mnoho co doplnit. Dle svých
skromných a omezených finančních mož-
ností, získaných hlavně z příjmů za prodej
dárkových kazet a suvenýrů, ji průběžně
doplňuji a rozšiřuji.

Děkuji za rozhovor.

Jelikož je EXOTIC sezónní expozice, je
možno v zimním období shlédnout tuto
sbírku na základě telefonické objednávky.
Pro širokou veřejnost je expozice otevřená
od května do září. Vřele vám doporučuji
tuto sbírku navštívit.

Radka Březinová

Sezóna
na hukvaldském
parkovišti

Hukvaldy přitahují návštěvníky celou tu-
ristickou sezónu. Po příjezdu do centra je
zaparkování auta vlastně jejich prvním se-
známením s nimi; velká většina jich přijede
osobními auty, také mnoho s autobusovým
zájezdem. 

Parkoviště na Hukvaldech je situováno
u silnice vedoucí z křižovatky v centru smě-
rem na Hájov a Příbor či Kopřivnici, asi…
m z křižovatky. Je to parkoviště hlídané,
jeho vlastníkem je obec a pro zajištění pro-
vozu ho na základě výběrového řízení kaž-
doročně pronajímá. Firma, která výběrové
řízení vyhraje, provozuje také veřejná WC,
která jsou na okraji parkoviště.

Na to, jak to na parkovišti chodí, jsme se
zeptali jednoho z pracovníků, kteří provoz
zajišťují, pana Jokla.

Pane Jokle, možná bychom měli začít ně-
kolika obecnými informacemi. Čtenáře

jistě bude zajímat, kdo parkoviště v letoš-
ním roce provozoval a s kolika pracovníky,
jaká je jeho kapacita. Zda jeho úprava je
postačující.

V letošním parkoviště provozovala firma
pana Kotterby. Ve všedních dnech jsem
provoz zajišťoval já, o víkendech dva pra-
covníci z Ostravy a jeden z Hukvald Manže-
lé Rekovi se starají o úklid WC. Parkování je
zajištěno na třech odstavných plochách.
Parkoviště s dopravním značením má k dis-
pozici 60 míst, dolní parkoviště je určeno
autobusům, při větší návštěvnosti tam par-
kují i automobily. 

Sezóna probíhá od kdy do kdy? Asi to ne-
jsou první návštěvníci, kteří přijedou za
kvetoucími kaštany. Některý rok, záleží na
počasí, začíná přijíždět více turistů již dříve,
než kaštany rozkvetou. Také sezóna nekončí
každoročně stejně, letos byl velmi pěkný
podzim, to se jistě projevilo i v návštěvnosti
v říjnu a dokonce i počátkem listopadu.

Provoz byl zahájen v dubnu, skončil v po-
lovině listopadu. V zimním období bude
omezeně o víkendech.
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Vy sám nejste na parkovišti nováčkem.

Mám dojem, že jste předloni tady také po-
býval. Mohl byste tedy srovnat počty ná-
vštěvníků. Hukvaldy jsou také cílem škol-
ních výletů — ubylo jich nebo přibylo?

Mohu říci, že školních výletů ubylo, při-
byly osobní automobily.

A co návštěvníci z ciziny? Mohl byste od-
hadnout, jaký je jejich podíl a odkud jsou?
A hlavně, jak se na nás dívají. 

Zahraničních návštěvníků bylo více.
Mnozí se na Hukvaldy rádi vracejí a při od-
jezdu dávají vřele najevo, jak se jim u nás
líbí. Jsou z celého světa. Letos byli výletníci
například z USA, Kanady, Indie, Austrálie,
Ruska, Švédska, Polska, Slovenska… Ti,
s nimiž jsem hovořil vidí Hukvaldy jako ide-
ální turistické středisko.

Jistě máte s návštěvníky nejrůznější zku-
šenosti a zážitky, myslím obojí — cizí i tu-
zemské. Jaké požadují třeba informace?
Jak jsou s naší obci předem seznámeni?

Řada přijíždějících, především těch
mladších, je s obcí seznámena prostřednic-
tvím internetu a požadují pouze upřesnit
některé detaily. Snažím se všem vyhovět
a těm, kteří žádají více informací, doporu-
čuji návštěvu informačního střediska. Sou-
visí to i se stoupajícím zájmem o Janáčka
a mnoho dotazů se týká jeho osobnosti, ži-
vota, tvorby, inspirace.

Chtějí turisté vědět také něco o historii
Hukvald? Co chtějí navštívit? Co jim kromě
návštěvy hradu a obory doporučujete?

Byl jsem mnohokrát překvapen s jakým
zájmem o historii mnozí návštěvníci přijíž-
dějí. Jsou však i takoví, kteří mají Hukvaldy
spojené jen s „nějakou zříceninou“ a ptají
se na cestu k ní. Ti mě přiměli k rozhodnutí
jim vysvětlovat, že na Hukvaldech není jen
hrad, ale také jiné zajímavé objekty, které
stojí zato shlédnout — obora, Památník
a rodný dům Leoše Janáčka, také Tropic
a Exotic, obchůdky s netradičními rukoděl-
nými výrobky. V neposlední řadě doporu-
čím návštěvu některého z restauračních za-
řízení a také ochutnání kvasnicového piva
v Dolním Sklenově.

Vždycky však asi není na delší rozpravy
čas. Asi jim také povyprávíte, pokud je to
zajímá, o našich slavných rodácích.

Vždy se najde tolik času, abych přijíždějí-
címu na jeho dotaz odpověděl. Někteří se
skutečně zajímají o naše slavné rodáky.
Jmenuji jim mimo Leoše Janáčka také malí-
ře Jana Václava Sládka, Leopolda Svitáka,
Antonína Kroču, do jehož galerie ho také
pošlu.

Z toho vyplývají další otázky. S Janáčkem
je spojen Mezinárodní hudební festival Ja-
náčkovy Hukvaldy s mezinárodní účastí
umělců i posluchačů. Hodně účastníků
produkcí, které se v rámci festivalu konají,
parkuje na parkovišti. Jedná se o nápor
aut, jak to zvládáte? To jistě kapacita par-
koviště nestačí .

Při některých představeních či koncer-
tech festivalu bývá opravdu invaze automo-
bilů, kterou zvládám pomocí posily a od
parkujících vyžadujeme bezpodmínečné
dodržování našich pokynů. Využívá se re-
zervy ve dvoře. 

Když se návštěvníci vracejí ke svým
autům, možná také vyslechnete jejich kri-
tiku, také chválu? Co se jim nelíbí nebo
líbí. Nejdřív uvádím nelíbí, protože mám
pocit, že lidé velmi chválou šetří. A také si
nemohu myslet, že vše je ideální.

K tomu mohu směle říci, že návštěvníci
Hukvald chválou nešetří. Naprostá většina
přichází spokojená a překvapená pozná-
ním, že na tak malém prostoru je soustře-
děno tolik pěkných zákoutí. Kritika bývá
ojedinělá a je zaměřena hlavně na chátrají-
cí budovu bývalého hotelu. U starších se
setkávám s přáním, aby mezi Bystrouškou
a hradem byla umístěna nějaká lavička.

Na závěr by to chtělo historku. Možná
něco úsměvného. 

Historek by bylo hodně, takže alespoň
jedna, ne zrovna úsměvná. Mi však utkvěla
v paměti. Předloni přijela na parkoviště dvě
auta s americkou poznávací značkou. Než
jsem stačil vybrat parkovné, postarší pán
„vyletěl“ z auta a začal natáčet na kameru
celé parkoviště i detaily — odpadkové koše,
WC, cestu k oboře… Myslel, že jde o něja-
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kou kontrolu. Z omylu mě vyvedla starší
paní, která vše vysvětlila. Její otec pocházel
z Myslíku a do Ameriky odešel za prací. Živil
se hudbou. Svým dětem přikázal, aby do
jeho rodné vlasti nikdy nejely, protože je
zde velká bída, špína a utrpení. Přijeli — ale
až po jeho smrti — a nechápali. Podrobně si
zdokumentovali celé Hukvaldy, aby měli
možnost zbytku rodiny a krajanům doká-
zat, jaká je realita.

Děkuji za rozhovor.
Karla Klečková

v propagaci podniku Vagonka Tatra Stu-
dénka. Přitom tvořil, maloval. V roce 1956
směl na svazové výstavě umístit dva obrazy
jistebnických rybníků. Hned nato se zú-
častnil putovní výstavy, která se vztahovala
k Hukvaldům a Janáčkovi. Následovala řada
dalších výstav ať už samostatných nebo
společných. Jeho tvorba je spjata přede-
vším s přírodou, častým námětem jsou
stromy. Karel Říhovský je také ilustrátorem
knih například Karafiátových Broučků,
a také nejrůznějších publikací.

Hned ve vstupní chodbě bylo možné ob-
divovat lavírované perokresby zobrazující
krajinu na Kysucách. V galerii pak byly
umístěny obrazy tvořené několikerou tech-
nikou. Zasloužily si, aby návštěvník před
nimi postál, vcítil se do nich. Stromy, často
bizarních tvarů, také Ostrava, všechno
s pečlivě vypracovanými detaily. Prostě bylo
nač se dívat. Na obrazy, které uklidňovaly,
hladily po duši.

Paní Čajánková zároveň pozvala na další
výstavu, která byla zahájena 16. prosince.
Své krajiny a kytice na ní do 17. ledna bude
vystavovat Lubomír Procházka. Původně
operní zpěvák, který soukromě vystudoval
malbu, je krajinář, maluje také zátiší a kyti-
ce. Jeho díla, stejně jako obrazy Karla Ří-
hovského, je možno si zakoupit.

Hukvaldská galerie skutečně žije.
Karla Klečková

Koncerty
V minulém čísle jsme uvedli článek pana

Igora Františáka o Svátováclavském festiva-
lu. Předposlední koncert z jeho programu
se 27. října konal v kostele sv. Mikuláše
v Rychalticích. Představili se na něm mladí
umělci — Alena Čechová, housle a Petr
Čech, varhany. Byl to vynikající zážitek. Je
škodou, že si koncert, který se konal za fi-
nančního přispění obce, přišlo vyslechnout
jen asi 80 posluchačů.

Další koncertní skladby, které jsme mohli
v rychaltickém kostele vyslechnout, byly na

KKKKuuuullllttttuuuurrrraaaa

Karel Říhovský
a jeho obrazy
na Hukvaldech

„Chceme, aby galerie žila“. To byla slova,
která byla vyslovena při otevření infocentra,
které je ve stejné budově a jeho přemístění
z budovy obecního úřadu přispělo k tomu,
že mohla být otevřena celou sezonu. 

Paní Čajánková, která v infocentru pracu-
je, si tato slova vzala za své. O výstavě umě-
leckých fotografií pana Vítězslava Jurečky,
výstavě obrazů pana Josefa Veselého a na-
šeho rodáka akademického malíře Jana
Václava Sládka jsme již v občasníku psali.
Byly to prvé výstavy, a to velmi úspěšné.

10. listopadu se zájemci o výtvarné
umění v galerii sešli na vernisáži výstavy
obrazů akademického malíře Karla Říhov-
ského. Přivítala je paní Čajánková, která
také poděkovala galerii Beseda — spravuje
ji firma Šmíra-print — a sponzorům Morav-
ské stavební a topenářské akciové společ-
nosti, Gastro startronic, MAV Comp a Z + M
servis, díky nimž se vernisáž uskutečnila…
Po hudební vložce paní Pavly Šimíčkové —
klavír a Markéty Chamrádové — flétna se
ujal slova kurátor výstavy pan ing. Petr Pi-
voda. Přiblížil osobnost a dílo Karla Říhov-
ského. Připomenul, že tento umělec začínal



programu koncer-
tu duchovní hudby,
v němž vystoupili
vyučující a žák
brušperské ZUŠ.
I tento koncert byl
bohužel málo nav-
štíven.

Třetím koncer-
tem bylo 17. 11. vy-
stoupení klavíristy
Martina Kasíka, ro-
dáka z blízkého Frenštátu pod Radhoštěm.
Koncert, jehož dramaturgem byl pan Igor
Františák, byl uspořádán jako poděkování
sponzorům, jejichž pomocí bylo možno za-
koupit do společenského sálu koncertní
křídlo — je to Nadace Leoše Janáčka Brno,
firma Martina paní Blanky Mozdřeňové,
Beskyd Agro a. s. Palkovice, Vinařské závody
a členové MS ODS Hukvaldy. Koncertem
bylo také vzpomenuto 25. výročí otevření
nové budovy naší základní školy. Skladby
Leoše Janáčka, Sergeje Rachmaninova
a Modesta Petroviče Musorgského byly
předneseny mladým umělcem na vysoké
úrovni. Zase je škoda, že jeho vystoupení
nepřitáhlo více návštěvníků.

Ohlédnutí
za sezónou na hradě
Hukvaldy

Letošní sezónu na hradě Hukvaldy opět
charakterizovaly kromě volných prohlídek
hradu oblíbené doprovodné programy
a produkce již XII. ročníku Mezinárodního
hudebního festivalu Janáčkovy Hukvaldy.

Prvním připraveným programem pro ná-
vštěvníky byl již po několik let se opakující
SLET ČARODĚJNIC v měsíci dubnu. I v le-
tošním roce musím konstatovat, že se akce
zdařila a setkala se s velmi dobrým ohlasem
návštěvníků.
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Přestože festival byl zahájen až 2. červen-

ce, již v květnu jsme návštěvníky pozvali na
divadelní představení Sluha dvou pánů
v podání Slezského divadla v Opavě. Ná-
vštěvníci odcházeli po představení roze-
smátí, s dobrou náladou. Produkce se velmi
líbila, výkon aktérů komedie byl opravdu
úžasný. Nu a do zahájení festivalu nám zbý-
val pouze měsíc. V tomto období měli naši
příznivci možnost volných prohlídek hradu
s výkladem o historii v podání půvabných
průvodkyň. Musím podotknout, že o pro-
hlídku hradu s výkladem o historii hradu
byl zájem oproti minulým sezónám obrov-
ský, což podtrhuje skutečnost, že prohlídky
hradu s průvodcem probíhaly každou hodi-
nu, skupinky návštěvníků mnohdy dosaho-
valy počtu až čtyřiceti lidí.

2. července zahajujeme XII. ročník MHF
Janáčkovy Hukvaldy. Letošní programová
nabídka festivalu byla pestrá. Připomenu
operu Liška Bystrouška v produkci Morav-
ského divadla Olomouc, činoherní předsta-
vení Její pastorkyňa — účinkovali umělci
Slezského divadla v Opavě. Pro velký ús-
pěch a žádosti diváků jsme v letošním roce
zopakovali Carminu Buranu v provedení
Filharmonie Hradec Králové. Významným
bodem v programu XII. ročníku MHF Ja-
náčkovy Hukvaldy byl koncert houslisty
Pavla Šporcla. Nelze opomenout Důvěrné
listy Leoše Janáčka — společný projekt Jitky
Molavcové, Alfréda Strejčka a Janáčkova
kvarteta.

Dále diváci zhlédli koncerty klarinetové,
klavírní, jazzové a také koncert bicích ná-
strojů.

Téměř všechna představení se mohou
chlubit vyprodaným hledištěm, a to i pře-
sto, že počasí nebylo vždy nejvlídnější. 12.
srpna Zápisníkem zmizelého festival končí.
Ke svému konci se také blíží pomalu letní
prázdniny. 

Na poslední prázdninovou sobotu jsme
měli pro „nebojsy“ připravenu večerní pro-
dukci s názvem STRAŠIDLA. Ti, kteří ještě
nebyli z prázdninových toulek doma, mohli
se přijít bát na hrad ještě v sobotu 3. září.
A že se někteří opravdu hodně báli… 
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Plnou sezónu, kdy hrad byl pro návštěv-

níky otevřen denně mimo pondělí, jsme za-
končili tradičním víkendem preclíků a ko-
láčků, lidových řemesel. Bylo co vidět, bylo
co ochutnat a zakousnout. 

Je tu konec září, hrad pro návštěvníky byl
otevřen dále v říjnu jen o sobotách a nedě-
lích bez doprovodného programu.V pondě-
lí 26. 9. začaly stavební práce na rekonstruk-
ci Bílé jižní věže hradu Hukvaldy. Lešení,
stroje, materiál, to vše bylo k vidění na hrad-
ním nádvoří a prostorách kolem Bílé věže.

Kromě vysoké profesionality stavební
firmy, která byla na neobvyklé podmínky
perfektně připravena, také poměrně přízni-
vé počasí přispělo k tomu, že dílo se poda-
řilo v tak krátkém termínu. Dnes je rekon-
strukce Bílé věže ukončena. Návštěvníci se
mohou těšit na krásný výhled do okolí
hradu právě z Bílé věže. Horní patro zpří-
stupněno. Z ochozu hradního paláce vstou-

píte do rekonstruovaného horního patra
Bílé věže. Ani přízemní prostory nebyly
opomenuty. A bude-li pršet? Nevadí. Bílá
věž je zastřešena.

Na hradě Hukvaldy nezůstalo pouze u re-
konstrukce Bílé věže. Byly provedeny další
opravy. Nová střecha na baště u druhé
hradní brány, nové vodovodní rozvody
v areálu hradu. 

Definitivně posledním setkáním s ná-
vštěvníky na hradě v letošním roce byla
Ondřejská pouť… Vařonka, svařené víno,
preclíky, koláčky, párečky. Výborné.

Nu a počasí? Sníh, déšť, mlha. Tak to vy-
padalo v neděli 27. 11. na hradě Hukvaldy.
Skalní příznivce hradu Hukvaldy a vařonky
však neodradilo.

Co tedy dodat. Sezóna je nenávratně
pryč. Těšme se už na tu příští.

Marcela Čapčová,
Fond Janáčkovy Hukvaldy
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Vánoční koncert —
pozvánka

27. 12. 2005 v 16.30 hod. se ve společen-
ském sále Základní školy a Mateřské školy
L. Janáčka Hukvaldy koná Vánoční kon-
cert. Účinkují: Aleš Písařovic — housle,
Irena Magnusková — zpěv a Petr Strakoš
— klavír. V programu zazní hudba J. S.
Bacha, W. A. Mozarta, M. Regera, G. Bizeta,
J. Křičky, G. F. Handela a další.

Vstupné dobrovolné. Výtěžek bude vě-
nován na činnost školního dětského folk-
lorního souboru Lašánek.

zpočátku odpovídaly, mimo utkáni s Řepiš-
těm mužstvo prohrávalo těsně (2:0), ale
bylo bezzubé v útoku a jeho hra byla naivní.
Situace se zlepšila až koncem sezony, kdy
dokázalo vyhrát tři poslední zápasy a obsa-
dilo 8. místo z 12 účastníků se skórem
17:25.

To bylo sportovní hodnocení. Je nutné
však se zmínit o některých nedostatcích.
Chybou je i to že se mění trenéři. V roce
2004 to byl Roman Kočvara, na jaře Zdenek
Fajkus, který však z rodinných důvodů na
podzim už spolupracoval méně. Také je
chyba, že výbor nedeleguje na předzápasy
žáků hlavního pořadatele, není zajištěno
občerstvení pro rozhodčího apod. Poslední
a asi nejdůležitější problém, který trápí
mládežnický fotbal, je malý zájem. Je para-
doxní, že ačkoli GENERALI pojišťovna vě-
novala této věkové kategorii dvě sady dresů
po 16 kusech, nikdy nebylo potřeba více
než 14. Apeluji proto tady na vás na všech-
ny, kdo víte, máte možnost někoho přivést,
přesvědčit, udělejte to, protože jinak žákov-
ská kopaná brzy zanikne, a to je počátek ce-
lého zániku fotbalu.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem,
kteří pro žákovsky fotbal, to je pro fotbal
svých dětí, něco udělali — rodičům, spon-
zorům, výboru i všem dalším

Pro úplnost uvádím 3 nejlepší hráče
žáků: 1. Aleš Peter.

2. Nikola Petratur
3. Tomáš Koval — nejlepší zlepšení

Ing. Antonín Petratur, trenér žáků

SSSSpppp oooo rrrr tttt

Zpráva a výsledky
žáků za rok 2005

Mužstvo začínalo jarní sezónu na 10.
místě, což bylo těsně nad sestupem. Hlav-
ním trenérem zůstal Antonín Petratur, který
za svého asistenta sehnal pana Zdenka Faj-
kuse, který nahradil Romana Kočvaru. Po
zimní přípravě v tělocvičně jsme naskočili
do sezony debaklem s Kozlovicemi. Pak
jsme zahráli výborně výsledky a vyrovnané
utkání s Brušperkem, lídrem soutěže, a stej-
ně 1:2 prohráli i s Raškovicemi. Rozhodující
zápas jara jsme hráli v Bukovci. Dokázali
jsme otočit poločasový výsledek 0:2 na 4:2
v náš prospěch. Bohužel zásluhou rozhod-
čího Kantora Bukovec vyrovnal a tato remí-
za nás stala udržení v soutěži právě na úkor
Bukovce

Do podzimní části sezony 2005—2006
bylo mužstvo oslabeno o 6 hráčů, kteří vět-
šinou odešli do dorostu. Oslabeni bylo znát.
Místo deváťáků přišli kluci mladí a bylo
nutno s nimi pracovat. Navíc kádr mužstva
se zúžil na 12—13 hráčů. Výsledky tomu
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Volejbalový turnaj
100letých

Volejbal je jedna z nejrozšířenějších spor-
tovních her na světě. V naší obci se volejbal
hraje převážně na rekreační úrovni, tedy
především pro radost z pohybu a prožitků,
které tato hra přináší. Ale čas od času se ko-
nají volejbalové turnaje a z pohodového re-
kreačního hraní se stane urputné zápasení
a boj o každý míč. Tak tomu bylo i v sobotu
5. 11. 2005, kdy Světlana Kornetová uspořá-
dala Volejbalový turnaj 100letých… 

Na chodbě před tělocvičnou Základní
školy Leoše Janáčka by se napětí dalo krájet.
Všechna přihlášená družstva netrpělivě
očekávala, zda nedorazí alespoň ještě jeden
soupeř, ale marně. Turnaje se bohužel zú-
častnila pouze čtyři družstva. Podmínkou
účasti každého týmu byl celkový součet let
hráčů, který musel být tvořen třemi číslice-

mi, a účast dvou žen a dvou mužů. Soutěži-
lo se systémem každý s každým na dva ví-
tězné sety do 25 bodů. Poté první dva týmy
postoupily do finále a třetí se čtvrtým hráli
o 3. místo. V semifinále po urputném boji
nakonec zvítězil tým Galacticos (ve složení
Katka Bujnošková, Majda Škvárová, Ivo Di-
enelt a Igor Fojtík) nad týmem Molocy (re-
prezentanti ze Staříče a Fryčovic) skórem
2:1 a ve finále zdolal tým Tuly-Tulí (Eva
Chromíková, Radka Březinová, Martin Tyč
a Honza Kosa) skórem 2:1 družstvo Cozbu-
de (Světlana Kornetová, Petr Konvička,
Jarek Smolík).

I přes skromný počet družstev se turnaj
vydařil a všichni se už těšíme na další volej-
balové klání, kterého se snad zúčastní více
volejbalových příznivců. Důležité přece
není vyhrát, ale zúčastnit se! Tak nemeškej-
te a přijďte na další volejbalový turnaj pro-
táhnout i potrápit své tělo a připomeňte si,
že i pohybové aktivity mohou být zábavné
a je u nich legrace.

Radka Březinová

Po zarostlém
chodníčku —
spadaným listím

V pátek 28. října se uskutečnil 24. ročník
turistického pochodu. Předcházející slu-
nečné dny vybízely k podzimní turistice.
V den pochodu se však ráno zahalilo do
husté mlhy, přesto asi 200 účastníků vyšlo
z koupaliště na trasu. Po necelé hodině
cesty na Palkovické hůrky, nad rozcestím
„sedmero cest“, se začala mlha protrhávat.
Probleskující paprsky podzimního slunce
pobízely k výstupu. Cesta lesem, protka-
ným pavučinami babího léta, ozdobeným
perlícími kapičkami vody, hned rychleji
ubíhala. Na Kubánkově se již turisté vyhří-
vali a kochali pohledy na prosluněné vrcho-
ly Beskyd s mlhou zavalenými dolinami.

Cesta pokračovala k oboře, kde probíhal
výlov rybníka. Pozval nás na něj pan Kout-
ný. Zde si zájemci mohli pochutnat na sma-
ženém pstruhu i jinak se občerstvit . Zakon-
čení pochodu bylo na koupališti, kde pan
Kuchař připravil pohoštění a organizátoři
vydávali pro zájemce účastnické listy.

Jiří Strakoš
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Zakončení sezony
pěší turistiky —
Lysá hora 1323 m

Poslední turistický pochod v letošním
roce byl naplánován na Lysou horu. Počasí
nám i v tomto pozdním ročním období
přálo. Všech 41 účastníků vycházelo od zo-
tavovny P. Bezruče k Ivančeně — kamenné
mohyle, památce fašisty popravených
skautů z Českého Těšína dne 24. 4. 1945.
Zde se turisté každoročně scházejí k uctění
jejich památky. Odtud stoupáme na vrchol
Lysé hory. Z nejvyššího místa Beskydských
hor byl překrásný rozhled po našem kraji.
Jako na dlani jsme viděli ondřejnický masiv,
celé radhošťské panoráma, Vsetínské vrchy
a v dáli jsme viděli slabě se rýsující vrchol
Jeseníku — Praděd. Po krátkém odpočinku
pokračujeme přes Lukšinec a Ondrášovy
díry (přírodní památka s nepřístupnými
pseudokrásovými prostory) kolem známé-
ho minihostince U Velíčků do Malenovic —
cíle pochodu. 

Jiří Strakoš 

Světluška
a Klub českých
turistů

Světluška je dlouhodobý sbírkový projekt
Nadačního fondu Českého rozhlasu. Pomá-
há zejména nevidomým dětem a lidem
s těžkým zrakovým a kombinovaným posti-
žením, kteří se dostali do tísnivé životní si-
tuace. Pečlivě hlídaný a auditovaný výtěžek
přispívá k podpoře životní kvality a samo-
statnosti konkrétních nevidomých lidí a na
konkrétní projekty pro nevidomé.

Projekt Světluška podporuje Klub čes-
kých turistů, který od roku 2004 zařadil do
programu Novoročních výstupů akci Čtyři
novoroční dobré skutky. Jedním z těchto
skutků je přispět alespoň částkou 20 Kč na
konto Světluška. Odbor KČT při TJ SOKOL
Hukvaldy podpořil od počátku tuto sbírku,
kterou prováděl při novoročním výstupu na
Kubánkov. V roce 2004 se vybralo 2 752,50
Kč a 1. 1. 2005 3837 Kč. Mezi 50 novoroční-
mi akcemi KČT byla sbírka na Kubánkově
devátá v pořadí. Celkem bylo odvedeno na
účet Světluška 116 461 Kč. Pro zajímavost
nejvíce vynesla sbírka Zimního pochodu
Prahou za uměním 7 992 Kč. 

Nedávno jsme mohli v televizi sledovat
benefiční koncert pro sbírku Světluška ve
kterém účinkovala patronka projektu a čer-
stvá česká slavice Aneta Langerová.

Novoroční sbírku projektu Světluška
bude odbor KČT Hukvaldy organizovat i 1.
1. 2006 při tradičním pochodu na Kubán-
kov. Předem děkujeme za laskavou a štěd-
rou podporu účastníkům výstupu.

Na závěr několik čísel o účtu Světluška:
Konto Světlušky „deset devítek“ 9999999999
/0600 je dárcům otevřeno po celý rok. Pod-
pořit sbírku můžete také odesláním dárcov-
ské SMS. K tomu vám můžeme poskytnout
návod: Textovou zprávu ve tvaru DMS
SVETLUSKA prosím odešlete na číslo
87777. (Účtování dárcovské SMS je 30 Kč +
DPH, Světluška obdrží 27 Kč)
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Stav konta: 1 017 752 Kč
Stav DMS: 4 821 579 Kč
Ze sbírky Světluška bylo již rozděleno:

11 224 000 Kč 

Benefiční koncert: ANETA PRO SVĚTLU-
ŠKU přinesl nevidomým dětem 4,8 mil.
korun.

Tomáš Elbel

Putování
za Mikulášem a čerty

Již 8. ročník pochodu Za Mikulášem
a čerty se uskutečnil dne 4. 12. 2005. Sraz
byl jako každým rokem na koupališti Hu-
kvaldy v 14.30 hodin. Za krásného počasí
jsme šli směrem Sedmero cest, Kubánkov
a restaurace Barborka, kde jsme se občer-
stvili. Sešlo se asi 50 účastníků kteří se asi za
hodinu, když venku už byla úplná tma, vy-
dali tou samou cestou zpět. Jaké bylo ale
naše překvapení, když jsme u Sedmero cest
potkali Mikuláše, čerty a anděla. Kluci
a holky přednesli básničky a dostali čokolá-

TJ SOKOL Hukvaldy
Odbor Klubu českých turistů

Vás zve na 

NOVOROČNÍ VÝSTUP
NA KUBÁNKOV

Sraz 1. 1. 2006 v 11 hodin na vrcholu. Společný odchod hukvaldských turistů bude
v 9.30 hodin z koupaliště. 

První společný Novoroční výstup jsme uskutečnili před 20 lety 
1. 1. 1986!

V restauraci na koupališti je po návratu zajištěno občerstvení.
Touto akcí se připojujeme k akci ústředí Klubu českých turistů

NOVOROČNÍ ČTYŘLÍSTEK
Jsou to čtyři novoroční dobré skutky :

1. Překonej svoji pohodlnost — jdi na Nový rok na výlet.
2. Učiň něco pro své okolí — pozvi alespoň jednoho blízkého na tento výlet.
3. Poznej, kde žiješ — projdi maličký kousek vlasti, kde jsi ještě nebyl.
4. Přispěj potřebným — věnuj částku minimálně 20 Kč na projekt SVĚTLUŠKA

(Nadační fond Českého rozhlasu), který je určen na pomoc nevidomým
dětem, multihandicapovaným a zrakově postiženým lidem, kteří se dostali
do krizové životní situace.

To všechno můžete splnit při Novoročním výstupu a za odměnu obdržíte
na památku odznaky a kalendáříky. Na Kubánkově budou přítomny zplnomocněné

osoby k provádění sbírky.

dovou figurku. Po krásných přednesech
dětí jsme se odebrali na koupaliště Hukval-
dy, kde byla tato velmi podařená akce do-
končena.

Tomáš Koval 
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Sbor dobrovolných
hasičů Hukvaldy

Vážení spoluobčané!
Dovolte, abychom vás pozdravili v tomto

letošním posledním čísle Hukvaldského
občasníku jménem SDH Hukvaldy, popřáli
vám příjemné prožití Vánoc a šťastný nový
rok 2006.

Chtěli bychom vám ve stručnosti sdělit,
jak pracoval náš sbor v roce 2005, co se
v něm událo a co bychom chtěli zlepšit.

Rok jsme začali, jak už to bývá zvykem,
přípravou novoročního ohňostroje u obor-
ní brány. Během ledna a února jsme se po-
díleli na zajišťování požárních hlídek při
společenských akcích v sále ZŠ. Samozřej-
mě, že jsme připravili také náš hasičský
ples, na kterém jsme letos neměli předpo-
kládanou účast, protože plesů stále přibývá.

Během měsíců března a dubna jsme za-
čali připravovat techniku a chystat se na
letní soutěže. Letos jsme jich absolvovali
více, protože jsme se přihlásili do Beskyd-
ské ligy. Je to šňůra hasičských soutěží v po-
žárním útoku, které se mohou zúčastnit ha-
sičské sbory, „které vidí na Lysou horu“.
Celkové umístění našeho družstva nebylo
zrovna nejlepší. Ale důležité je zúčastnit se,
i když vyhrát je určitě lepší.

Posledního dubna proběhlo tradiční sta-
vění máje u hasičské zbrojnice. V květnu
jsme pomáhali zajistit občerstvení při po-
chodu PO ZAROSTLÉM CHODNÍČKU na
Kubánkově.

Během léta jsme prováděli čištění šachtic
mlýnského náhonu u kozlovského splavu.
Zde bychom chtěli vyzdvihnout obětavost
Honzy Balcárka, který se o tento náhon už
několik let stará.

Také jsme se zúčastnili dvou námětových
cvičení v dálkové dopravě vody. Bylo to
v Palkovicích a v Rychalticích. Dále se nám
konečně povedlo dokončit naši Avii. Dosta-
la nový lak, takže už konečně vypadá, jak
hasičské auto.

Začátkem podzimu proběhla dlouho
očekávaná akce. A to rekonstrukce hasičské
zbrojnice. Byla provedena celková oprava
hrázděného zdiva, konzervace trámů, čás-
tečná výměna podlahy na půdě a zateplení
garáží.

Podíleli jsme se také na likvidaci požáru
listí u bývalého seníku na Hukvaldech, pod
parkovištěm. Samozřejmě nesmíme zapo-
menout na to, kolik hodin se odpracovalo
při úpravách kolem hasičárny.

A co bychom chtěli zlepšit? Samozřejmě
sportovní výsledky našeho družstva.
A k tomu potřebujeme získat mladé členy
z řad vašich dětí. Zatím se nám to nedaří,
ale příští rok se této problematice začneme
věnovat více.

SSSSpppp oooo llll kkkk yyyy
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Dalo by se toho napsat samozřejmě více,

ale je třeba dát prostor i ostatním článkům.
Také bychom chtěli poděkovat všem našim
aktivním členům, za sportovní výsledky
a odpracované brigády, dále obecnímu
úřadu za podporu našeho sboru a v nepo-
slední řadě SDH Rychaltice, za spolupráci.

Závěrem vám ještě jednou přejeme vese-
lé Vánoce a co nejpříjemnější vkročení do
roku 2006, které se vám opět budeme snažit
zpestřit tradičním, novoročním ohňostro-
jem.

Lukáš Strakoš, starosta sboru
Ladislav Strakoš, velitel sboru 

Předsedou místního národního výboru byl
tehdy Jan Balcárek. Stávající ředitelku
Zdeňku Lochmanovou střídala Dana Jar-
žemská. Stavba školy byla započata v na
podzim roku 1977 — stavěla se tedy 3 roky.
V roce 1996 byly všechny části opatřeny
sedlovými střechami. Nad školní kuchyní
a jídelnou byla vybudována nadstavba, do
níž byl vestavěn víceúčelový sál. Byl dokon-
čen v roce 2000.

Novinky z ostravské
zoo

Koncem října proběhlo poslední komen-
tované krmení zvěře přímo ve výběhu zví-
řat. V pátek 4. listopadu mohli návštěvníci
poprvé v návštěvnické části zoo vidět poní-
ky a oslíky. Tato zvířata byla dosud chována
v hospodářské části a veřejnosti nebyla pří-
stupna. Slavnostní akci, která provázela
zpřístupnění zvířat probíhala za účasti vý-
znamného partnera zoo Severomoravské
plynárenské a.s.. Přítomni byli i žáci škol
z Ostravska, kteří se jako sponzoři podílejí
na chovu některých zvířat v ostravské zoo.
V průběhu slavnosti vystoupil kvartet ARI-
OSO ze ZUŠ Bohuslava Martinů a svou
práci s ptáky předvedli i sokolníci.

I v pozdním podzimu mohli návštěvníci
zoo ve výběhu plameňáků obdivovat plody
stále zeleného keře — hlohyně. Ta je domo-
vem nejen v jihovýchodní Evropě, ale také
v Himalájích a střední Číně. Z šesti vyskytu-
jících se druhů se v našich klimatických
podmínkách vyskytuje pouze jediná. Plody
jsou šarlatově červené nebo oranžové, kula-
té malvice. Na keři vydrží dlouho do zimy.

V ostravské zoo lze vidět i další zajímavé
rostliny. Například užitkový tomel, který
roste v pavilonu slonů, má oranžové plody.
Pochází z Číny, do Japonska se dostal 700
let před našim letopočtem. Tomel je statný
keř nebo i nízký strom, který dokáže vyrůst
až do výšky 10 metrů. Plodem jsou bezse-
menné bobule, kulovitého tvaru. Mohou
dorůst až do hmotnosti 500 gramů. Dozrálé
plody mají chuť podobnou přezrálým me-

VVVV íííí tttt eeee,,,,     žžžžeeee …………

Kalendárium
Před 55 lety byla v budově dnešního

obecního úřadu otevřena zubní ordinace,
v níž ordinoval pan Richard Zdráhala z Koz-
lovic. Ten předtím nějakou dobu ordinoval
v č. p. 76. Po dvou letech byla zubní ordina-
ce přemístěna do Rychaltic do budovy ve
vlastnictví pana Rožnovského. Také ordina-
ce praktického lékaře, který byl na Hukval-
dech od doby hradních pánů, byla přestě-
hována do Rychaltic. MUDr. Jaroslav Vidlič-
ka, který byl posledním hukvaldským léka-
řem, přešel do Místku, v bytě v čp. 5 však
zůstal. V ordinační místnosti byla zřízena
poradna pro matky a děti. Záměrem bylo
zřídit na Hukvaldech také lékárnu. I když
byly zčásti provedeny stavební úpravy
v patře budovy, k otevření lékárny nedošlo.

Před 25 lety — 8. listopadu 1980 — byla
slavnostně otevřena nová budova zdejší
školy. Sobotní dopoledne toho dne bylo
studené s popraškem sněhu. Přesto se ke
slavnostnímu otevření nové školy sešlo
mnoho našich občanů. Před školou vyhrá-
vala dechová hudba Železáren a drátoven
Bohumín. Na hořejším schodu u vchodo-
vých dveří stáli vedle tehdejší okresní i kraj-
ské reprezentace i představitelé naší obce.
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ruňkám a jsou hodnotným zdrojem vitamí-
nu C. Nezralé plody jsou trpké a nedají se
konzumovat. Vyzrání plodů urychlíme,
dáme-li do jejich blízkosti jablka nebo
hrušky. V domácnosti je zpracováváme na-
příklad na pyré nebo do zmrzlin či kompo-
tů. V prosinci je možno na pavilonu slonů
vidět dozrávající plody kávovníku, který je
domovem v Africe i na Madagaskaru. Pěsto-
vání kávovníku se rozšířilo i do jiných částí
světa, nyní se pěstuje v asi 80 zemích, nej-
větším producentem je Brazilie. Začátkem
17. století se rozšířilo pití kávy do Evropy.
První kávovníky se začaly pěstovat v bota-
nické zahradě v Amsterodamu. Zralý plod
obsahuje sladkou dužninu se dvěma seme-
ny, která po usušení můžeme za stálého mí-
chání upražit na pánvi nebo v remosce.

Kolem 25. listopadu zavítala do ostravské
zoo mladá potáplice malá. Potáplice malé

v tomto období přelétávají ze svých stano-
višť v nejsevernějších částech Severní Ame-
riky a také Euroasie přes naše území na své
cestě Evropou, případně u nás přezimují.
Potáplice mohou svým vzhledem laikům
připomínat kachnám příbuzné morčáky.
Dovedou se výborně potápět a jsou dobrý-
mi plavci, uplavou až 100 km za hodinu.
Živí se rybami. 

V pondělí 5. prosince oslavili 3 z 5 šim-
panzů v ostravské zoo své kulaté narozeni-
ny — samec Sin 18 let, samice Hope 15 let
a její dcera Bambari 5 let. K narozeninám
dostali speciální dort a hračky. Oslavy se zú-
častnily děti ze sponzorských škol. 

18. prosince byl v ostravské zoo strojen
stromeček. Ozdobami bylo ovoce, zelenina,
zároveň byly jako pochoutky pro zvířata.

(Zpracováno podle příspěvků mluvčího
Ostravské zoo pan Stanislava Derlicha)

Uzávěrka 1. čísla Hukvaldského občasníku roku 2006 bude 14. února. Do doby uzá-
věrky nám prosím zasílejte své příspěvky, a to buď na Obecní úřad Hukvaldy, které-
koliv člence redakční rady nebo na e-mail karlakl@quick.cz. 

NNNNeeeeppppřřřřeeeehhhhllllééééddddnnnněěěětttteeee
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CHCETE PRODAT NEMOVITOST?
Zkuste to se společností Eurobydlení s. r. o.

Nový Jičín, B. Martinů 1885/2

naše služby Vám ušijeme na míru * můžete si prodávat sami,neomezujeme Vaše vlastnická
práva * umíme nemovitost oddlužit i od exekucí * intenzivní propagace Vaší nabídky

* pracujeme zdarma až do prodeje * naše provize 4—5 % * zpracujeme odhad nemovitosti,
kupní smlouvu * pomůžeme s hypotékou, úvěrem * nenavyšujeme ceny

Nezávazné konzultace zdarma na tel. 776 071 155

HLEDÁME KOMUNIKATIVNÍ LIDI PRO OBSAZENÍ POZICE OBCHODNÍHO ZÁSTUPCE
pro Nový Jičín, Kopřivnici, Odry, Studénku, Bílovec, Frýdek–Místek

informace na tel. 776 071 155

Z naší nabídky

0Obytný mlýn Nová Horka (2x 3+1) 2 700 000,— 774 555 0170
0RD Bílovec 1 800 000,— 774 555 0170
0RD Tísek 1 300 000,— 774 555 0170
0RD Prchalov 683 000,— 776 071 1550
0RD Studénka – Butovice 2 000 000,— 736 644 6350
0RD Polouvsí 1 886 000,— 776 071 1550
0RD Závišice 990 000,— 774 555 0170
0RD Kozlovice 1 823 000,— 606 856 5590
0RD OV – Stará Bělá 1 280 000,— 728 406 8150
0Zahr. chatka Žilina u NJ 350 000,— 774 555 0170
0Chata Štarmberk 795 000,— 776 071 1550
0Chata Frýdlant n. Ostr. 520 000,— 608 970 5470
0Garsoniera OV – Výškovice 265 000,— 728 406 8150
0Dr. B 1+1 OV – Poruba 450 000,— 728 406 8150
0Dr. B 2+1 Kopřivnice 380 000,— 604 691 5190
0Dr. B 3+1 Nový Jičín 650 000,— 774 555 0170
0Dr. B 3+1 Studénka 443 000,— 731 130 0800
0Dr. B 3+1 Kopřivnice 473 000,— 774 555 0170
0Dr. B 3+1 Kopřivnice 490 000,— 774 555 0170
0Dr. B 3+1 OV – Poruba 590 000,— 728 406 8150
0Dr. B 3+1 Hlučín 799 000,— 728 406 8150
0B 4+1 os. vl. Fulnek 880 000,— 776 766 1540
0St. pozemek OV – Stará Bělá 390 000,— 728 406 8150
0St. pozemky Šenov u N. Jičína 300Kč/m2 776 766 1540
0St. pozemky Metylovice, Kozlovice Od 241 000,— 606 856 5590
0St. pozemky Kunčice p. Ondřejníkem 490 000,— 606 856 5590
0St. pozemky Čeladná, Frýdlant n. O. Od 847 000,— 608 970 5470

Pro své klienty hledáme: RD v okolí Nového Jičína, byt 1—3+1 v Novém Jičíně,
RD v Bludovicích, RD a chatu na Příborsku, RD Sedlnice, Libhošť, byt 2+1 v Kopřivnici

Volejte 776 071 155, 556 761 241

www.chcitoprodat.cz
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